
Protokół  nr 33 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Praworządności, 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

z dnia 20 marca 2024 r. 

Porządek spotkania: 

1 .Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2.Rozpatrzenie pisma mieszkanki Świdwina w sprawie przydziału lokalu mieszkalnego. 

3.Opiniowanie projektów uchwał. 

4. Sprawy różne. 

5. Zakończenie posiedzenia komisji. 

Ad.! 

Posiedzenie Komisji o godz. 10:30 otworzył  Przewodniczący J. Konat. Obecnych na 
posiedzeniu było 5 radnych. Nieobecni radni I. Markiewicz i J. Siwek. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

Ad. 2 

Przewodniczący Komisji przedstawił  wniosek w sprawie rozpatrzenia pisma mieszkanki 
miasta Świdwina w sprawie przydziału lokalu mieszkalnego. Przewodniczący zapytał  
wnioskodawczyni czy coś  się  zmieniło w kwestii wyposażenia lokalu. 

Radna M. Makowska zwróciła uwagę, że nie ma burmistrza na komisji. 

Pani Anna wnioskodawczyni powiedziała, że na dzień  dzisiejszy nic się  nie zmieniło. Jest 
problem z wynajęciem mieszkania, dlatego, że ludzie nie chcą  wynajmować  mieszkania 
matce z dzieckiem niepełnosprawnym. Wynajem mieszkania w Świdwinie, to koszt około 
1800 A. plus rachunki. Do końca maja musi opuścić  wynajmowane mieszkanie. Od pana 
burmistrza słyszy tylko negatywne odpowiedzi, jego nie interesuje co ma zrobić. Burmistrz 
zna sytuację  jaka jest i nie rozumie dlaczego proponuje jej takie mieszkania, które nie 
odpowiadają, bo nie spełniają  wymogów mieszkania dla dziecka z niepełnosprawnością. 

Wnioskodawczyni dodała, że jej dziecka nie przyjmą  do internatu, a ojciec dziecka nie 
interesuje się  córką. 
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Przewodniczący Komisji zapytał  ile razy zmieniała pani lokal? Z jakiej przyczyny były 
zmiany? 

Pani wnioskodawczyni odpowiedziała, że cztery razy. Powody były różne, najczęściej 
powodem jest cena. Wynajmujący nie chcą  też  żeby mieszkały u nich matki z dziećmi 
niepełnosprawnymi. 

Głos zabrała pani E. Hamulak kierownik Wydz. Gospodarki Mieszkaniowej, która 
przypomniała, że w 2022 roku sprawa przydziału mieszkania dla pani była już  rozpatrywana. 
Od tego czasu pani odmówiła okazanego mieszkania, a wcześniej mówiła, że weźmie 
jakiekolwiek żeby tylko było. Druga propozycja była w 2022 roku na ulicy Poznańskiej. Tam 
był  lokal częściowo do remontu. Tej propozycji też  pani nie przyjęła. Od 2022 roku już  nie 
było nowych propozycji, ze względu na to, że na dzień  dzisiejszy nie mamy lokali 
przystosowanych dla osób niepełnosprawnych. Na dzień  dzisiejszy takiego lokalu wolnego 
nie mamy. 

Radny P. Szyposzyński zapytał  na jakim poziomie były te lokale? 

Pani E. Hamulak pierwsze mieszkanie było na 2 piętrze, a drugie na parterze. 

Radny W. Grzesiak zapytał  czy nie można było tej pinii stworzyć  odpowiednich warunków? 

Pani E. Hamulak odpowiedziała, że pomóc musimy każdemu. Nie mamy wolnego lokalu. 
Zwalniają  się  nam najczęściej kawalerki i tego nie damy. 

Pani Anna powiedziała, że ma koleżankę, która otrzymała mieszkanie trzypokojowe na 
parterze. Dlaczego nie proponujecie mi takiego lokalu? Powiedziała, że wystarczyłoby jej 
mieszkanie do lekkiego remontu. Jest mieszkanie na Dobrej, a burmistrz powiedział, że tani 
nie dostanę  mieszkania. 

Pani E. Hamulak powiedziała, że pani ma większe oczekiwania. Jest mieszkanie na ulicy 
Dobrej i nieprzystosowane. To jest to, co na dzisiaj mamy. 

Radna J. Kondracka zapytała ile pokoi ma mieszkanie na Dobrej? 

Pani E. Hamulak odpowiedziała, że jeden pokój i drugi z aneksem kuchennym. 

Radna J. Kondracka powiedziała, że chce znać  adres tego mieszkania na 3 Marca, żeby 
Radzie łatwiej było ocenić  czy pani mówi prawdę. Radna zapytała czy jak wcześniej było 
proponowane mieszkanie na poddaszu, dlaczego go pani nie przyjęła? 

Pani Anna odpowiedziała, że mieszkanie na Reymonta było niedostosowane z tego względu, 
że schody były tak skośne, że ciężko by było z dzieckiem tam chodzić. Nie było tam kuchni. 
Były trzy pokoje i w trzecim, był  piec kaflowy. 

Radna J. Kondracka zapytała panią  kierownik czy pani mogłaby zamieszkać  tymczasowo w 
mieszkaniu niespełniającym warunków i ewentualnie później starać  się  o przyznanie 
mieszkania bardziej przystosowanego dla pani? 
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Pani E. Hamulak odpowiedziała, że pani może zawsze napisać, że mieszkanie nie spełnia 
warunków. 

Radna J. Kondracka powiedziała, że gdyby miała taką  sytuację, to wzięłaby to mieszkanie, 
a potem starała się  o lepsze warunki. Radna dodała, że ma sytuację  pani, ma ojca, bo jest jej 
sąsiadem, czy nie mógłby zająć  się  jednym dzieckiem? Dzieci odwiedzają  tatę  i córka 
wchodzi na drugie piętro, które jest na poddaszu, czyli nie ma problemu z chodzeniem. 

Radna dodała, że urząd ma dobre chęci, bo chciał  dać  mieszkanie, nagle nie wybudują  więcej 
mieszkań  pod osoby niepełnosprawne. Wystarczy tu porozumienie i dobre chęci obu stron. 

Pani Anna powiedziała, że z ojcem od zeszłego roku nie ma kontaktu, a do ojca wchodzą  
jego wnuczki. Ojciec jest alkoholikiem, często pije. 

Radna J. Kondracka powiedziała, że nie mamy tutaj ojca dziecka i nie może się  obronić. 
Radna zapytała czy pani nie mogła dogadać  się  z urzędem żeby chociaż  na chwilę  wziąć  
jakieś  mieszkanie? 

Pani Anna zapytała jak radna sobie to wyobraża, czy miałaby wziąć  worek drzewna na plecy, 
dziecko za rękę  i po tych skośnych schodach wchodzić? 

Radna M. Makowska poprosiła Przewodniczącego o zakończenie przesłuchania. Trzeba 
ustalić  co jest możliwe do zrobienia. 

Radny E. Fryszkowski zapytał  panią  kierownik o mieszkanie na Dobrej. Czy pani się  zgadza 
na to mieszkanie czy nie, bo jeżeli jest propozycja mieszkania, a są  takie trudności z 
uzyskaniem mieszkania, to powinna pani to mieszkanie brać. 

Pani E. Hamulak odpowiedziała, że jest to mieszkanie dwupokojowe. 

Pani Anna powiedziała, że przyjmie to mieszkanie. 

Przewodniczący Komisji ogłosił  5 minut przerwy na przygotowanie formalnego wniosku. 

Przewodniczący po przerwie odczytał  wniosek formalny o przydział  lokalu mieszkalnego dla 
pani A. K. zamieszkałej w Świdwinie wychowująca dwoje dzieci w tym jedno 
niepełnosprawne 

Wynik glosowania: za —5 glosów, jednomyślnie 

Ad. 3 

-Nr LX1XI507/24 w sprawie opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Świdwin w 2024 roku 

Opinia Komisji: pozytywna 
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-Nr LXIX!508/24 w sprawie współdziałania Miasta Świdwin z Miastem Białogard w zakresie 
wykonywania zadania publicznego obejmującego zapewnienie opieki bezdomnym 
zwierzętom w schronisku dla zwierząt 

Opinia Komisji: pozytywna. 

-Nr LXIX/509124 w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na 
potrzeby mieszkańców Miasta Świdwin w pasie drogi wojewódzkiej 

Opinia Komisji: pozytywna. 

Ad 4. Sprawy różne. 

Wnioski formalne:  

1. Wniosek Komisji Oświaty o nadanie tytułu „Honorowego Obywatela Miasta 
Świdwin" dla pani Barbary Radzikowskiej 

Opinia Komisji: pozytywna 

2. Wniosek Komisji Oświaty o nadanie tytułu „Honorowego Obywatela Miasta 
Świdwin" dla pani Lucyny Dziewiatowskiej 

Opinia Komisji: pozytywna 

Radny W. Grzesiak zgłosił  następujące problemy: 

- ul. Łąkowa i sprawa szamba - ścieki płyną  do Regi, 

- ul. Gnieźnieńska - wypływające fekalia przed posesjami, 

dzikie wysypiska na ul,. Szczecińskiej, Poznańskiej, Opolskiej - co dalej z tymi sprawami? 

Odpowiedzi udzielił  kierownik A. Kot. 

Na ulicy Łąkowej właścicielem jest wspólnota mieszkaniowa i to ich obowiązkiem jest 
zadbać  o szambo. Będą  tam częstsze kontrole. Na ul. Gnieźnieńskiej problem jest do 
rozwiązania przez ZUK. Główną  przyczyną  takich problemów jest wrzucanie do kanalizacji 
różnych rzeczy. Głównie idzie to z ulicy Poznańskiej. 

Radny W. Grzesiak zapytał  gdzie idą  ścieki z osiedla Nadleśnictwa? 

Pan A. Kot odpowiedział, że idzie to do przepompowni na ulicy Toruńskiej. 

Radny W. Grzesiak zapytał  czy kierownik widział  most, koło młyna, który nie ma balustrad. 
Czy to jest bezpieczne dla użytkowników? 
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Pan A. Kot odpowiedział, że temat był  poruszany wielokrotnie. Opinia „Wód Polskich" jest 
negatywna, bo chcieliśmy zasypać, bo tam praktycznie nie ma żadnego przepływu. Jest to 
stare koryto rzeki Regi, które było pod tam budynkiem. 

Kierownik dodał, że wysypiska nie są  dzikie. 

Z sali obrad wyszła radna M. Makowska o godz. 12:14. 

Radny E. Fryszkowsk.i powiedział, że dużo kratek na wysokości jezdni jest zapchanych na 
przykład na ulicy Bartoszcze, Gagarina i Żwirki i Wigury. 

Pan A. Kot odpowiedział, że od dzisiaj wróciła zamiatarka. Dopiero potem będziemy czyścić  
syfony. 

Ad. 5 Zakończenie posiedzenia komisji. 

Przewodniczący Komisji o godz. 12:20 zakończył  posiedzenie Komisji. 

Protokołowała: 
	

Przewodnicz Komisji: 

M. Tyśzzuk 
	

Jerzy 
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Komisja Bezpieczeństwa, Praworządności, Gospodarki Komunalnej 
i Ochrony Srodowiska posiedzenie 

w dniu 20 marca 2024 r. 

Projekt uchwały: 

Nr LX[X1509124 w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji 

przystanków komunikacyjnych na potrzeby mieszkańców Miasta Świdwin w 

pasie drogi wojewódzkiej 

LP. Imię  i nazwisko POZYTYWNA NEGATYWNA WSTRZYMAŁ  SIĘ  

1.  Jerzy Konat 

2.  Izabela Markiewicz 

3.  Jacek Siwek 
Ć )IŻ( 

4.  Wiesiaw Grzesiak 

5.  Monika Makowska 02" 

6.  Piotr Szyposzyński - 
7.  Edward Fryszkowski 

„po7ż  - 
RAZEM 

Komisja opiniuje ;„„4Ą4 



Komisja Bezpieczeństwa, Praworządności, Gospodarki Komunalnej 
i Ochrony Srodowiska posiedzenie 

w dniu 20 marca 2024 r. 

Projekt uchwały: 

Nr LXJXI508124 w sprawie współdziałania Miasta Świdwin z Miastem 

Białogard w zakresie wykonywania zadania publicznego obejmującego 

zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom w schronisku dla zwierząt 

LP. Imię  i nazwisko POZYTYWNA NEGATYWNA WSTRZYMAŁ  SIĘ  

1.  Jerzy Konat 

2.  Izabela Markiewicz 
4" 	17 Ć  - 

3.  Jacek Siwek - 
4.  Wiesław Grzesiak - 
S. Monika Makowska 

pĆ22 ł  

6.  Piotr Szyposzynski 

7.  Edward Fryszkowski 

RAZEM 

Komisja opiniuje 



Komisja Bezpieczeństwa, Praworządności, Gospodarki Komunalnej 
i Ochrony Srodowiska posiedzenie 

w dniu 20 marca 2024 r. 

Projekt uchwały. 

Nr LXIX1507/24 w sprawie op/e/d nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Świdwin w 2024 roku 

LP. Imię  i nazwisko POZYTYWNA NEGATYWNA WSTRZYMAŁ  SIĘ  

1.  Jerzy Konat 
 

2.  Izabela Markiewicz 

3.  Jacek Siwek 

4.  Wiesiaw Grzesiak 

5.  Monika Makowska 
po 

.- 6.  Piotr Szyposzyn-ski 
L Ą  

7.  Edward Fryszkowski 

RAZEM 

!i444  
Komisja opiniuje 	 Ą   



Komisja Bezpieczeństwa, Praworządności, Gospodarki Komunalnej 
i Ochrony Srodowiska posiedzenie 

w dniu 20 marca 2024 r. 

Opinia Komisji w sprawie wniosku Komisji Oświaty o nadanie tytułu „Honorowego 

Obywatela Miasta Świdwina" dla pani Barbary Radzikowskiej 

LP. Imię  i nazwisko POZYTYWNA NEGATYWNA WSTRZYMAŁ  SIĘ  

1.  Jerzy Konat 
/3 

2.  Izabela Markiewicz 

3.  Jacek Siwek 
44/1 LW"" ć  

4.  Wiesław Grzesiak - 
5.  Monika Makowska 

6.  Piotr Szyposzyński 

7.  Edward Fryszkowski J - 
RAZEM - 

3 - 

Komisja opiniuje 	
17,1V 114 



Komisja Bezpieczeństwa, Praworządności, Gospodarki Komunalnej 
i Ochrony Srodowiska posiedzenie 

w dniu 20 marca 2024 r. 

Opinia Komisji w sprawie wniosku Komisji Oświaty o nadanie tytułu „Honorowego 

Obywatela Miasta Świdwina" dla pani Lucyny Dziewiatowskiej. 

LP. Imię  i nazwisko POZYTYWNA NEGATYWNA WSTRZYMAŁ  SIĘ  

1.  Jerzy Konat  

2.  Izabela Markiewicz „ 
3.  Jacek Siwek 

4.  Wiesław Grzesiak 

o /1~/ 
5.  Monika Makowska „ 

- 

6.  Piotr Szyposzynski 

7.  Edward Fryszkowski 
- 

RAZEM - 
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Komisja opiniuje 
(Ił  



Komisja Bezpieczeństwa, Praworządności, Gospodarki Komunalnej 
i Ochrony Srodowiska posiedzenie 

w dniu 20 marca 2024 r. 

Wniosek 

formainy... 	.... 

.......... 	
•„? 

LP. Imię  i nazwisko POZYTYWNA NEGATYWNA WSTRZYMAŁ  SIĘ  

1.  Jerzy Konat 

2.  Izabela Markiewicz - 

3.  Jacek Siwek 

4.  Wiesław Grzesiak 

5.  Monika Makowska „ 

6.  Piotr Szyposzyński 

,V 
7.  Edward Fryszkowski 

RAZEM - 

Komisja opiniuje  	/  


